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Говор предсједавајућег Заједничке комисије за одбрану и безбједност БиХ 

Сифета Поџића на састанку са делегацијом Комитета за одбрану и 

безбједност и Подкомитета за одбрамбене способности и будућност 

безбједности Парламентарне скупштине НАТО  

Сарајево, 16. април 2018. године   

 

"Поштовани господине Rebelo, 

Поштовани предсједниче  Ali, 

Поштовани чланови Подкомитета за будућност сигурности и одбрамбене 

способности  и Комитета за одбрану и сигурност Парламентарне скупштине 

НАТО.  

Драге колеге из Делегације  Србије – придружене чланице ПСНАТО, 

Поштоване колеге, чланови Колегија Заступничког дома, чланови Колегија 

Дома народа, чланови Заједничке комисије  за одбрану и сигурност, чланови 

Делегације ПСБиХ у ПСНАТО, 

Даме и господо, 

Поздрављам Вас у име Заједничке комисије за одбрану и сигурност 

Парламентарне скупштине Босне и Херцеговине и у своје име. 

Желим вам добродошлицу у Сарајево и у Босну и Херцеговину. 

Задовољство је  што сте учинили посјету Босни и Херцеговини  и 

Парламентарној скупштини БиХ. 

Са мном су  данас овдје чланови Заједничке комисије: Борјана Кришто, Бариша 

Чолак, Шемсудин Мехмедовић 

 Чланови Заједничке комисије за одбрану и сигурност  се по питању ставова о 

НАТО интеграцијском процеса  разликују у виђењима.  Знам да моје излагање и 

ставове неке од мојих колега неће подржати. То је наша реалност и зато смо ту 

да трагамо за заједничким рјешењима. 
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Ваша посјета Босни и Херцеговини долази у вријеме када расправљамо о 

бројним питањима која су везана за чланство Босне и Херцеговине у Европској 

унији и НАТО. Очите су разлике у виђењима нашег пута у НАТО. 

Учињени су позитни помаци на путу према ЕУ, али бићете у прилици сагледати 

шта смо заиста урадили и који су то проблеми са којима се суочавамо. 

Заједничка комисија за одбрану и сигурност је учинила  јако пуно на рјешавању 

проблема и стварању претпоставки које нас воде ка ЕУ и НАТО. 

Јединствене, професионалне и добро обучене Оружане снаге БиХ  су се 

показале поузданим партнером у Коалицијским снагама у Ираку, у ИСАФ 

Мисији у Авганистану те УН мисијама и у новије доба ЕУ мировним мисијама.  

Нама је остала обавеза књижења војне имовине на државу БиХ.  

Показало се да је то у овим околностима тежак задатак који је отишао на 

политички терен. Ми због тога чекамо већ осам година почетак активирања  

Акционог плана за чланство - MAP. Тзв. Талински услов. 

Мислим да је тренутак да са нашим партнерима из НАТО редефинирамо тај 

закључак и да увидом у реаланости на терену констатујемо да је процес 

укњижења  војне имовине кренуо те да ћемо кроз имплементацију MAP-а доћи 

до жељеног циља.  

Активирањем MAP-а за Босну и Херцеговину,  НАТО би послао снажну поруку о 

нашим досадашњим напорима и чињеници да процес више не може стајати. 

 Ми смо се кроз Програм партнерства за мир показали кредибилним и овог 

момента преформулисањем предуслова за почетак имплементације MAP-а, ми 

би сложене администартивне процедуре око књижења војних локација 

рјешавали кроз изградњу НАТО стандарда.  

Земље из региона иду снажно ка НАТО. Не желимо остати ван тог колосјека јер 

кроз изванредну регионалну сарадњу ми смо се показали поузданим 

партнером.  

Прије двије седмице смо посјетили институције законодавне и извршне власти 

Републике Србије. Разговарали смо у Народној скупштини Републике Србије са 
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Одбором за одбрану и унутрашње послове и члановима Делегације у 

Парламентарној скупштини НАТО. 

Био је то изузетно добар састанак. У пријатељском озрачју. 

У Министарству одбране и Генералштабу Војске Србије смо срели 

професионалце и једну потпуно нову и позитивну  атмосферу. Примљени смо 

срдачно.Пред нама су  говорили професионалци који веома одговорно раде 

свој посао. 

Врло је јасно да Република Србија изузетно добро сарађује и са ЕУ и НАТО.  

Господине  Rebelo, 

Драге колеге, 

У парламентарном надзору сектора обране  смо постигли  ниво са којим смо у 

цјелини задовољни. Свакако да проблема има и они су препознатљиви.  

У сектору одбране, Заједничка комисија је у оквиру бројних активности дала 

посебан допринос у процесу транспарентног и законитог процеса уништавања 

вишкова наоружања, муниције и минско-експлозивних средстава, рјешавању 

актуелних проблема у процесу набавки, транспарентности у вођењу персонала, 

унапређењу система помоћи цивилном становништву током елементарних 

непогода и у кризним ситуацијама, ефикаснијем систему војног деминирања те 

рјешавању актуелних проблема везаних за статус непокретне и покретне 

перспективне војне имовине као и низа других питања што је било често 

предмет расправа током сједница и радионица које је организовала Заједничка 

комисија. 

Посебан ангажман Заједничке комисије је видљив у процесу праћења и 

побољшања стања сигурности у БиХ, у инсистирању да надлежне агенције и 

Министарство сигурности БиХ дефинишу сигурносне изазове и начине њиховом 

супротстављању, у унапређењу нивоа међусобне координације у раду, посебно 

током ванредних ситуација, те њиховом доприносу бољем сигурносном 

окружењу и унутар Босне и Херцеговине и у региону. 
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Заједничка комисија је иницирала бројне расправе преточивши их у 

иницијативе с циљем израде и доградње стратешких докумената које је 

превазишло вријеме у којем живимо и радимо. Ту се прије свега мисли на 

доградњу постојеће Сигурносне политике БиХ, као и доградњу Стратегије за 

мало оружје и лако наоружање САЛW која је усвојена.  

Имамо конкретне  годишње планове рада, које настојимо у потпуности 

реализовати. 

Знамо у потпуности стање у Оружаним снагама. Теренске посјете командама и 

јединицама ОС БиХ су редовне, корисне су и током њих извлачимо конкретне 

закључке и предлажемо рјешења која су у функцији изградње одбрамбено-

сигурносног сектора. Посебно пратимо стање људских права у Оружаним 

снагама БиХ. 

Имамо врло добру сарадњу са ОСЦЕ Мисијом у БиХ, Командом ЕУФОР-а, 

НАТО Штабом у Сарајеву, Женевским DCAF, UNDP  као и са невладиним 

сектором који прате рад одбрамбеног и сигурносног сектора. 

Изузетно смо задовољни и сарадњом са парламентарним тијелима за одбрану 

и сигурност у региону. Колеге из региона нас у бројним сегментима гледају као 

лидера. На то смо поносни. 

 

Поштовани господине Rebelo, 

Поштовани предсједниче Ali,  

Поштоване колеге,  

Од вас очекујем питања и подршку у испуњавању обавеза које нас воде ка 

еуропским и еуро-атланским интеграцијама." 


